
ZAPISNIK

sa 23. redovne sjednice Komisije za programske sadržaje na albanskom jeziku i jezicima pripadnika
drugih manjinskih naroda i drugih manjinskih nacionalnih zajednica

Sjednica Komisije je održana dana 09.04.2024. godine.

Sjednici su prisustvovali:

1. Veron Halili, predsjednik;
2. Admir Adrović, član;
3. Mirheta Gačević, članica;
4. Frasher Selimaj, član.

Članovi Ivana Kruščić i Tripo Matijević nisu prisustvovali sjednici zbog ranije preuzetih obaveza, o
čemu su uredno obavijestili predsjednika Komisije.

Pored navedenih članova, sjednici je prisustvovao i Balša Milić, sekretar Komisije.

Na sjednici je usvojen sledeći :

DNEVNI RED

1. Rasprava i izjašnjavanje u vezi Zapisnikom sa 22. redovne sednice Komisije;

2. Rasprava povodom održanog iftara u organizaciji RTCG i sa tim u vezi obraćanje generalnom
direktoru g-dinu Borisu Raoniću (na inicijativu Mirhete Gačević);

3. Predlog za snimanje dokumentarne emisije o zločinu u Šahovićima 1924. godine, povodom
stogodišnjice od tog događaja. (na inicijativu Admira Adrovića)

4. Predlog i usvajanje inicijative za osnivanje studija u Ulciju ( na inicijativu Frashera Selimaj)

5. Razno.

I

Zapisnik sa 22. redovne sjednice Komisije je usvojen glasovima svih prisutnih članova.
(4 glasa ZA)

II

Mirheta Gačević, članica Komisije, javila se za riječ povodom tačke vezane za održani iftar u
organizaciji Radio i Televizije Crne Gore i objasnila da je i ona za taj događaj saznala posredno,
odnosno preko predsjednika svog nacionalnog vijeća, gospodina Sabrije Vulića. Smatra da poziv za
taj događaj i prošle, a i ove godine, su dobili na čudan način odabrani ljudi. Takođe, mišljenja je da se
ne radi ni o kakvoj zloj namjeri već da je u pitanju jedna vrsta previda, uz konstataciju da je upravo
zbog toga i dužnost ove Komisije, a na inicijativu koja dolazi od strane muslimanskog savjeta, da se
ukaže na tu situaciju da se ona ne bi na dalje ponavljala. Navela je da je priprimila jedno otvoreno
pismo upućeno generalnom direktoru Radija i Televizije Crne Gore, gospodinu Borisu Raoniću i isto
je pročitala prisutnim članovima Komisije.



Član Komisije, Admir Adrović je izjavio da prije svega želi da se osvrne na sam događaj, navodeći da
misli da prije gospodina Borisa Raonića to nije bila praksa, već da je ovu on uveo i da je to jedna
pozitivna i lijepa strana ove priče jer Javni servis, a ni gospodin Boris Raonić kao neko ko je na čelu
istog, nisu obavezni da organizuju iftare. Naveo je i da se slaže za Mirhetom, da je trebalo na iftar
pozvati sve pripadnike islamske vjeroispovijesti u RTCG, kao i goste za koje on smatra da treba da
prisustvuju tom događaju, a među kojima su, po njegovom mišljenju, trebali da budu i članovi
Komisije. Takođe, smatra da je u tom dijelu došlo do previda i da nije postojala nikakva zla namjera
od strane generalnog direktora, kao i da treba reagovati na ovakav način baš da više ne bi dolazilo do
sličnih situacija.
Frasher Selimaj, član Komisije, takođe je podržao namjeru koleginice Mirhete Gačević da se obrati
generalnom direktoru RTCG po ovom pitanju, uz konstataciju i mišljenje da nije postojala zla
namjera u svemu tome i da se ne bi trebalo baviti predrasudama.

Inicijativa za upućivanje otvorenog pisma Generalnom direktoru RTCG povodom održanog iftara u
Organizaciji Radio i Televizije Crne Gore, usvojena je glasovima svih prisutnih članova uz potpis
samog predsjednika Komisije.
(4 glasa ZA)

III

Povodom tačke vezane za Predlog za snimanje dokumentarne emisije o zločinu u Šahovićima 1924.
godine, povodom stogodišnjice od tog događaja, za riječ se javio Admir Adrović, pričajući o tom
događaju i iznoseći pojedinosti. Naveo je da smatra da je veoma bitno, uzimajući u obzir da Javni
servis ima i edukativni karakter, da se snimi jedna objektivna dokumentarna emisija o ovom
događaju, koji, po njemu, je jako značajan jer je to jedna istorijska činjenica koju niko ne može pobiti,
a sam Javni servis ima dobrih dokumentarista koji bi na pravi način pristupili realizaciji tog projekta.
Istakao je i da je imao informaciju da je već neko iz kuće bio zaintoresovan da uradi ovaj projekat, ali
da je postojala mogućnost da taj neko nije imao dovoljno vremena, kao i da bi dobro bilo da se sve to
realizuje u toku ove godine, kada se ujedno obilježava i stogodišnjica samog događaja.
Fraher Selimaj je izjavio da se kao istoričar pridružuje inicijativi kolege Admira Adrovića, navodeći
sa te strane šta se sve izdešavalo tokom tog događaja.
Mirheta Gačević se nadovezala na komentare, ističući da apsolutno podržava samu inicijativu, te da
je riječ o događaju koji je od velikog značaja za državu Crnu Goru, a da je uloga članova ove Komisija
upravo ta da predlože da Javni servis bude taj koji će ući u snimanje i realizaciju dokumentarne
emisije, ističući još i to da bi bilo bitno da se ona realizuje u toku tekuće, 2024.godine.

IV

U okviru tačke koja se odnosi na Predlog i usvajanje inicijative za osnivanje studija u Ulcinju, riječ je
preuzeo član Komisije, gospodin Frasher Selimaj, koji je ujedno i pročitao samu inicijativu, dodajući
da smatra da su ispunjeni svi neophodni uslovi za ostvarivanje ove inicijative, odnosno za otvaranje
studija u Ulcinju.
Admir Adrović je izjavio da je apsolutno saglasan sa predloženom inicijativom, navodeći da je
smatrao da je ta priča još ranije realizovana, odnosno da je studio već osnovan i da je neophodno da
se onda to što prije ostvari, tim prije što je Ulcinj sredina u kom je stacionirano većinsko albansko
stanovništvo.
Mirheta Gačević je takođe podržala ovu inicijativu, navodeći da je i ona sama smatrala da je taj
studio uveliko osnovan, ističići pri tome da je višestruk benefit realizacije ove namjere.



V

U okviru tačke “Razno”, članovi Komisije su još jednom apelovali da bi bilo dobro a i neophodno da
se obavještavaju o stvarima i događajima koji se tiču same Komisije, odnosno njenog rada.

Kako više nije bilo tema o kojima bi se razgovaralo, predsjednik Komisije, Veron Halili, izjavio je da
je sjednica zaključena.

ZAPISNIK SAČINIO PREDSJEDNIK KOMISIJE
Balša Milić Veron Halili


